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         Nieuwsbrief 85 september 2024 

 
Het Waterschap (AGV) en de Nieuwe 

Meervaart - ecologische gevolgen voor 

de waterkwaliteit 

 

Uit de Nota van Beantwoording van de ge-

meente betreffende de plannen voor de 

Nieuwe Meervaart weten we dat het Water-

schap AGV, net als wij, zich zorgen maakt 

over gebouwen in de Sloterplas. 

Om die reden hebben wij jl. augustus een 

brief aan het dagelijks bestuur van het Wa-

terschap geschreven waarin wij ons ernstige 

zorgen maken over de ecologische gevolgen 

voor de waterkwaliteit van de bouw van het 

theater de Nieuwe Meervaart in de Sloterplas 

en de grote kans dat de doelen van de kader-

richtlijn water (KRW) in 2027 niet gehaald 

zullen worden.  

De Kaderrichtlijn Water (KRW) is een Europe-

se richtlijn die op 22 december 2000 van 

kracht is geworden. Doelstelling is het reali-

seren en behouden van chemisch schoon en 

ecologisch gezond oppervlaktewater en 

grondwater. De EU-lidstaten moeten deze 

'goede toestand' uiterlijk in 2027 realiseren.  

 

 

 

 
Ook zonder de bouw van het theater in of 

aan de Sloterplas zullen er veel maatregelen 

genomen moeten worden om ervoor te zor-

gen dat de waterkwaliteit aan de KWR gaat 

voldoen. De bouw zal onherroepelijk leiden 

tot verslechtering van de waterkwaliteit door 

vervuiling, schaduwwerking op het water van  

 

de twee 30 meter hoge torens, valwinden, 

benodigde aan- en afvoerwegen voor bevoor- 

radingswagens en het vele verkeer dat zo’n 

groot gebouw zal aantrekken. 

 

Dit is een korte greep uit onze uitgebreide 

brief. De volledige versie staat op onze 

website. 

We zijn in afwachting van een schriftelijke 

reactie en een uitnodiging om over de door 

ons genoemde zorgen in gesprek te gaan. 

 

Sloterpark Oost, inrichtingsplan 

 

Het dilemma waar we in terecht waren 

gekomen over het ontwerp en de 

compensatie (=voor het effect van de 

steigers op de waterkwaliteit in verband met 

schaduwwerking) van de steigers is opnieuw 

voorgelegd aan Waternet en inmiddels 

hebben we een reactie ontvangen. Het 

belangrijkste resultaat hiervan is dat 

Waternet heeft aangegeven dat met de 

Vogeleilanden een mogelijkheid tot 

compensatie is ontstaan. Eerder was dit niet 

het geval. Waternet is positief over het 

nieuwe plan voor de Vogeleilanden. De 

verwachting is dat hiermee ruim kan worden 

voldaan aan de compensatieplicht.  

 

Dit betekent voor de steigers het volgende: 

Het gaat om de realisatie van twee kleine 

steigers. Dat is feitelijk tweemaal het ont-

werp van de kleine steiger. De locaties 

blijven zoals we deze met elkaar hebben 

bepaald. Een grote steiger wordt daarmee 

niet onmogelijk gemaakt, maar wordt nu niet 

gerealiseerd.  

 

Ook wordt er gewerkt aan een definitief 

ontwerp voor de ecologische oevers van de 

Vogeleilanden. Waternet zal dat ontwerp 

beoordelen en pas dan kan definitief akkoord 

voor de bouw van de steigers worden ge-

geven. Ervan uitgaande dat we alle toestem- 
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mingen ontvangen, dan worden de steigers in 

2025 gerealiseerd. Er is in ieder geval nu een 

belangrijke stap gezet! 

  

Voor de Vogeleilanden heeft het college geld 

beschikbaar gesteld om de ecologische 

oevers te realiseren. Eerder is al een aantal 

keren gemeld dat de Vogeleilanden een meer 

ecologische inrichting moeten krijgen, met 

respect voor het beschermd stadsgezicht en 

inclusief de herplant van de gekapte iepen. 

De komende tijd zal hiervoor een ontwerp 

gemaakt worden. 

  

Ook heeft een afspraak op het Grote Veld 

plaats gevonden met ontwerper Guido Nas 

die een toelichting op het ontwerp gegeven 

heeft. Ons verzoek is: 

- om in het midden van de geplande 

bomenrijen meer doorzicht te maken naar de 

plas waardoor 1 bomenrij korter maar dikker 

(3 rijen) wordt 

- om de bomenrij rechtsonder iets naar het 

westen te verplaatsen zodat deze in het 

verlengde komt van de naastgelegen bosrand  

- en om de bramenstruiken te verwijderen 

ten oosten van de bosrand zoals in het 

verleden al was aangegeven. 

De ontwerper reageerde positief en zal deze 

aanpassingen in het team bespreken. 

 

 

 
 

Sloterpark West, herstelplan 

 

Recent hebben twee bestuursleden een ont-

moeting gehad met betrokken ambtenaren 

over het ontwikkelplan van het sparrenbos-

vak, een traject van enkele jaren om te ko-

men tot de uitvoering van een noodzakelijke 

aanpak in een stukje Sloterpark. Het betrof 

hier het bosvak met sparren, een bomensoort 

dat niet goed kon gedijen op de natte onder-

grond. Een aantal bewoners en bestuursleden 

van de VVS heeft meegedacht over de aan-

pak en dat heeft uiteindelijk geleid tot een 

plan dat dit voorjaar is uitgevoerd. 

 

 
 

Vanwege de natte omstandigheden van het 

bosvak is gekozen voor de bomensoorten 

Hemlockspar aan de randen en Himalayace-

der in het centrum. Daaronder een struiklaag 

en kruidlaag. 

Helaas ontwikkelde de aanplant zich niet 

goed. Door de slechte weersomstandigheden 

moesten de geleverde bomen wachten tot 

het weer geschikt was om ze uit te planten 

en dat was niet goed voor de kluiten. Die la-

gen ongeveer drie weken boven de grond. In 

de struik- en kruidlaag ontwikkelde veel 

grassen zich. De slechte bomen worden dit 

jaar nog vervangen en de onderbegroeiing 

wordt op korte termijn aangepakt door 

handmatig maaien van ongewenste groei. 

Men is vol vertrouwen dat het goed komt. 

 
Parkenoverleg en Groen Platform 

 

Al vele jaren neemt de VVS deel aan het Par-

kenoverleg. Het Parkenoverleg is opgericht 

na de opheffing van het Milieucentrum. 

In eerste instantie werden alle organisaties 

met betrekking tot groen in Amsterdam hier-

voor uitgenodigd wat leidde tot een steeds 

wisselend gezelschap zodat er weinig lijn was 

in de vergaderingen. 

Een jaar of vijf geleden is besloten het Par-

kenoverleg te richten op de parken in Am-

sterdam met vaste vertegenwoordiging van 

de besturen van vriendenverenigingen en 

stichtingen. In die samenstelling is een ge-

zamenlijk manifest opgesteld over het belang 

van de parken. Ook is er naar de gemeente 

gezamenlijk gereageerd op ontwikkelingen 

rond  de parken, zoals de evenementen en 

de HoofdGroenStructuur. 

Het Groen Platform is een activiteit van het 

Anmec (Amsterdams Natuur en Milieu Educa-

tiecentrum).   
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Het is opgericht in samenspraak met de ge-

meente en het platform adviseert de ge-

meente over het groenbeleid. Hier nemen 

meer groengroepen aan deel dan alleen de 

parken. 

Het Parkenoverleg is in het platform verte-

genwoordigd door de voorzitter van het par-

kenoverleg en de voorzitter van de VVS. 

In de laatste vergadering is vastgesteld dat 

het platform een meer formele positie nodig 

heeft om de invloed minder vrijblijvend te 

laten zijn. Vergelijkbaar met Sportraad en 

Cultuurraad. Het streven is om te komen tot 

een Groenraad. 

Hiervoor zullen diverse stappen gezet moeten 

worden, daar wordt in de komende maanden 

aan gewerkt door diverse leden van het plat-

form. 
 
Waterspeeltuin Natureluur 

 

De waterspeeltuin is sinds juli  weer openge-

gaan, toch nog sneller dan gedacht  en net 

op tijd voor de zomervakantie. De speeltuin 

bleek dit voorjaar, na een grondige verbou-

wing, niet veilig. Een scherpe metalen rand 

om de vijver zou voor verwondingen kunnen 

zorgen en ook was er een probleem met de 

waterpomp, vanwege een kapotte stroomka-

bel. Maar na enig getreuzel kon de speeltuin 

in juli toch weer open. Overigens zijn nog 

niet alle problemen verholpen, maar het hek-

werk dat maandenlang om het water stond is 

weg en de speelvijver is open. 

 

Insectenexcursie 

 

Op zaterdag 21 september verzamelden zich 

9 bezoekers en 2 bestuursleden voor deze 

excursie in de Oeverlanden. Onze gids was 

Ruud Jansen. 

Bij de start vertelde Ruud dat in het huidige 

seizoen er mogelijk minder insecten te vin-

den zijn dan in het voorjaar. Maar hij stelde 

ons gerust met de mededeling dat er altijd 

wel wat te zien is. 

Eerst legde hij ons uit welk materiaal hij 

gebruikt om te ontdekken welke insecten er 

zijn. In de eerste plaats een sleepnet, waar-

mee hij gras en onderbegroeiing “beweegt” 

om insecten te vangen. Daarnaast gebruikt 

hij een stoffen “schaal” die hij gebruikt om 

insecten die uit een boom vallen te vangen. 

Dat activeert hij door met een stok op takken 

te slaan. 

 
 

Het is niet toegestaan om zomaar ergens in 

Nederland op die manier naar insecten te 

zoeken. Daar heb je per gebied vergunning 

voor nodig. 

We kregen allemaal een klein potje om de 

gevonden insecten in te doen waardoor we ze 

goed konden bekijken. 

Hierna gingen we op pad en op verschillende 

plakken kon Ruud met behulp van zijn ma-

teriaal ons meer vertellen over de gevonden 

insecten. Zo zagen wij pissebedden, duizend-

poten, spinnetjes, diverse soorten wantsen, 

wat torretjes en nog veel meer. 

 

 
 

Aan het eind van deze zonnige excursie 

werden we gastvrij ontvangen in de 

Waterkant waar iets te drinken klaar stond.  
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Dankfeestje voor ex-voorzitter 

Harriet Haakma Wagenaar 

 

17 augustus jl. konden de leden Harriët in 

het zonnetje zetten om haar te bedanken 

voor 20 jaar inzet voor het gebied van Sloter-

plas en Sloterpark. 

 

 
 

Tijdens de bijeenkomst memoreerde de 

huidige voorzitter, Tineke Stricker, kort de 

geschiedenis van Harriët in de vereniging. 

Na een jarenlange deelname aan bewoners-

groepen rond de (her-) ontwikkelplannen 

voor het groen in Nieuw-West, besloot een 

aantal omwonenden van de plas, afkomstig 

uit de Klankbordgroep Masterplan Sloterpark, 

om een vereniging op te richten met als doel 

“de zorg voor de instandhouding en ver-

betering van de Sloterplas en de daaromheen 

gelegen parken, alsmede de bescherming 

van de natuur in dat gebied”. Dit was een al 

jarenlange wens van enkele oorspronkelijke 

bestuursleden en vond plaats in juni 2003. 

Vanaf de start was Harriët voorzitter. 

 

Zij heeft met haar betrokkenheid, inzet en 

kennis van de geschiedenis van het park veel 

betekend voor de vereniging en voor ons 

mooie gebied. Van de acht oprichters van de 

vereniging zijn drie vrienden helaas niet meer 

onder ons. 

In de vele nieuwsbrieven, altijd onder reda-

ctie van ondermeer Harriët, heeft iedereen 

kunnen volgen welke bedreigingen en ont-

wikkelingen op ons pad kwamen. Om daar in-

vloed op uit te oefenen had zij altijd veel 

contact met de gemeente, ambtenaren en 

andere organisaties.  

 

Wij danken Harriët voor haar enorme inzet 

voor de behartiging van de belangen van het 

gebied. 

 

 

 

 

 

Herinnering betaling contributie 2024 

 

Hartelijk dank aan de vele leden die hun 

contributie voor 2024 al voldaan hebben. 

 

Leden die dit nog niet gedaan hebben ver-

zoeken we de contributie (minimaal € 5,00) 

alsnog over te maken op rekening NL 86 

INGB 0009590123 ten name van Vereniging 

Vrienden van de Sloterplas te Amsterdam 

onder vermelding van uw naam en adres. 

 

En als je een nieuw lid bent wil je dat dan 

ook aangeven? 

 

 
 

Bij voorbaat vriendelijk dank! 

 

Contact ledenadministratie: 

Tel. 020-6149579; Burg. Cramergracht 167 

post@vriendenvandesloterplas.nl 

 

 

Dringende oproep  

Aanvulling met een secretaris en penning-

meester is nog steeds noodzakelijk. 

Wie o wie komt ons versterken?  

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             

 
post@vriendenvandesloterplas.nl  
www.vriendenvandesloterplas.nl 

Burg. Cramergracht 167 – 1064 AM 

Lidmaatschap 5 euro per jaar (minimaal)  

IBAN: NL86INGB0009590123  
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